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Närvarande:       
Lina Dahm, ordförande SN    Rikard Strömqvist, tf. socialchef 
Hanna Ward, SN     Annicka Klar, medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) 
Maria Maric´, KS            
Bengt Fernström, PRO     
Berit Eriksson, PRO 
Lena Nydén, PRO 
Bengt Edman, SPF 
Gunilla Eriksson, SPF             
Birgitta Torstensson, SPF 
Åke Mårdh, SKPF 
Ann-Marie Johansson, SKPF 
 

Frånvarande:  
Urban Samuelsson, SN 
Mikael Faleke, KS 
Anna-Karin Johansson, KS 
Ann-Kristin Gustavsson, PRO 
Gunilla Lejon, SPF 
Ann-Katrin Björklund, PRO   
Helene Wahlström, SPF 
 
 

Ekonomi 

Socialförvaltningens ekonomi är fortsatt mycket ansträngd och prognosen inom vård- och omsorg visar ett 
underskott med 13 miljoner. Orsaker till detta är bland annat att under våren 2023 öppnades ytterligare nio 
korttidsplatser som inte är budgeterat. Det är en fortsatt hög vårdtyngd inom vård- och omsorg och det 
förekommer betaldagar på Skas för att korttidsplats ej kan erbjudas alla som blivit beviljade. Vi har en mer 
specialistvård inom vård- och omsorg än tidigare, mer avancerad hälso- och sjukvård som tidigare inte har 
funnits inom den kommunala verksamheten. De som tidigare var inlagda på Mava vistas nu på korttiden, en 
förskjutning har skett till den kommunala vården.  

Även personalförsörjningen är en utmaning då flertalet av yrkeskategorier är svårrekryterade, såsom 
sjuksköterskor, fysioterapeuter, arbetsterapeuter, chefer och myndighetshandläggare. Konsekvensen av 
detta blir att det enda som återstår är att anlita bemanningsföretag som är kostsamt. Utfasning av 
bemanningssjuksköterskor sker då det i dagsläget är flera sjuksköterskor som söker sig till Tibro. 
Bemanningsundersköterskor har också behövt anlitas på ett sätt som inte har behövts tidigare.  
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Bengt Fernström undrar över omställningen till God och Nära vård, hur den påverkat ekonomin. 
Omställningen pågår fram till 2030. Än ser man inte de ekonomiska effekterna av det. Nära vård innebär att 
man tittar på den totala vårdkostnaden. Att göra det bättre och till en lägre kostnad.  

 

Tillgång till särskilda platser 

Behovet av särskilda boendeplatser och korttidsplatser är högt i Tibro. I dagsläget är det 12 st som har fått 
beslut om särskilt boende som väntar på en ledig plats. Kommunen har tre månaders verkställighetstid.  
Förekommer betaldagar på Skas för att vi inte kan ta emot till korttiden inom de dagar som kommunen har på 
sig efter att en person är utskrivningsklar. Tf. socialchef har tecknat avtal med Gullspångs kommun för köp 
av korttidsplats, vid behov. Om vi behöver nyttja dem är inte klart än, men då finns det ifall det behövs. 
Växelvårdsplatserna har inte kunnat välkomnas som planerat alla gånger pga trycket av korttidsplatser.  

Bengt Fernström lyfter att det inte är så längesen som Tibro hade god tillgång av platser och även kunde 
sälja korttidsplatser. Hur ser lokalförsörjningen ut? Prognosen visar tydligt att vi har behov av fler platser i 
Tibro. Lokalutredningen har med sig hur förvaltningens behov ser ut.  

Då behovet av korttidsplatser har ökat under året har en tillfällig utökning av korttidsplatser skett. Totalt nio 
platser och de är fördelade på Bäckliden med sex platser och tre st på den ordinarie korttidsavdelningen. Det 
ökade behovet beror på ett ökat tryck från sjukhuset samt personer i ordinärt boende som i vissa fall väntar 
på ett särskilt boende och inte kan vara hemma i väntan på ledig plats, samt att det är fler Tibrobor som 
behöver stöd och hjälp.  

- Inspektionen för Vård och Omsorg genomförde en tillsyn av medicinsk vård och behandling vid 
särskilda boenden under 2022. IVO konstaterar följande brister: 

• den personal som gör medicinska bedömningar har inte tillräcklig kompetens för arbetsuppgiften och 
behärskar inte det svenska språket i tillräcklig omfattning. 

• dokumentationen sker inte enligt gällande regelverk. 

• läkemedelshanteringen sker inte på ett patientsäkert sätt. 

• vården i livets slutskede sker inte enligt gällande regelverk.  

Tibro hade brister och man har tittat på de påtalade bristerna, och rapporterat till IVO vilka åtgärder som har 
vidtagits. IVO har godtagit de föreslagna åtgärder som är utförda och planerade.  
  

Covidläget 

I nuläget finns det inga kända fall av covid. Pandemin kvarstår, vi utgår ifrån Folkhälsomyndighetens 
rekommendationer. Har man symtom ska man behandlas utifrån det. Vaccinationer två ggr/år för att fylla på 
skyddet. Vårdtagare med symtom ska provtas, kontakt tas med läkare.  
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Hemtjänstindex 

SPG genom Bengt Edman undrar om Tibro använder sig av hemtjänstindex?  
Varje år genomförs nationella årliga undersökningar där kontinuitet, trygghet m.m. mäts. Tibro ligger bra till i 
dessa mätningar.  

 

Resa inom LSS 

I somras uppmärksammades i media beslutet om att inte bevilja en kryssning som var planerad för brukare 
inom LSS. Denna kunde inte genomföras pga den ekonomiska situationen. Det skulle kosta mellan  
50-100 000 kr. Tf. socialchef tog beslutet att resan inte kunde genomföras med anledning av det ekonomiska 
underskottet. Förslag inkom att resan kunde genomföras via sponsring men det var inte genomförbart.  

 

Statsbidrag inom äldreomsorg 

Äldreomsorgslyftet ska stärka kompetensen inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre genom 
att ge ny och befintlig personal möjlighet att utbilda sig till undersköterskor på arbetstid. Statsbidraget ges 
som ersättning för personalkostnaderna för personalen som studerar. Åtta personer i Tibro har nyttjat denna 
möjlighet att läsa vidare. Besked har kommit att det fortsätter även 2024-2026.  
 

Återhämtningsbonusen är ett statsbidrag för att stärka förutsättningarna för ett hållbart arbetsliv för personal. 
Medel kan sökas för kostnader avseende projekt som innebär att verksamheten prövar nya eller 
vidareutvecklar befintliga arbetsmetoder, arbetssätt eller arbetstidsmodeller för att långsiktigt stärka 
arbetsmiljön. Inom socialförvaltningen nyttjas detta medel för att komma ikapp med olika utbildningsinsatser, 
verksamhetsdagar m.m. som vi kommit efter med under pandemin.  

  
Nära vård har vi också använt statsmedel till. Runt om i Sverige pågår omställningen till nära vård. 
Omställningen syftar till en hälso- och sjukvård och omsorg som tillhandahålls sömlöst med utgångspunkt i 
patientens individuella behov och förutsättningar så att individens hela livssituation kan beaktas. Det handlar 
om ett förhållningssätt som avser en mer personcentrerad hälso- och sjukvård och omsorg där samarbetet 
och samverkan mellan regioner och kommuner är centralt. 

Målet med omställningen av hälso- och sjukvården är att patienten får en god, nära och samordnad vård som 
stärker hälsan. Målet är också att patienten är delaktig utifrån sina förutsättningar och preferenser samt att 
hälso- och sjukvårdssystemet ska bli mer samhällsekonomiskt effektivt. Efter omställningen ska 
primärvården vara basen och navet i vården. Kommunernas hälso- och sjukvård är en central del av 
primärvården och kommunerna har en stor och viktig roll i omställningen till nära vård. 
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Övrigt 

- SPF, SKPF och PRO går gemensamt ut med en enkät gällande läkemedelsgenomgång. 
Undersökningen vänder sig till de som har fem eller fler läkemedel. Enkäten skickas till MAS för 
besvarande. Undersökningen pågår under hösten.  

- Fråga från Bengt Fernström om hur samarbetet mellan olika instanser ser ut i Tibro, om det 
förekommer låsningar emellan utifrån sekretess. Sambu är ett samlingsbegrepp för satsningar på 
lokal verksamhetsnära samverkan för tidig upptäckt och samordnad nära vård och stöd för barn och 
unga med psykisk ohälsa. Samverkan kan ske enligt olika modeller, men gemensamt är ett lokalt 
operativt arbete där vanligtvis skola, elevhälsa, primärvård och socialtjänst ingår. 

Sambu vänder sig till alla som arbetar med samverkan för barn och unga, 0-20 år, i hela Skaraborg. 

Detta vill man åstadkomma: 

- Tidiga och samordnade insatser för barn och unga 

- Underlätta för barn och föräldrar  

- Tydligare information om vilken hjälp man kan få 

- En enkel väg in 

- Bättre samverkan mellan verksamheter som arbetar med barn och ungas hälsa, vård och omsorg 

- Familjer vill att stödet samordnas istället för att de ska behöva gå till ett ställe i taget. 

-Tydligare information om rätt väg in. 

- Ökad kunskap om varandras uppdrag i verksamheter. 

 

- Lina Dahm meddelar att hon avgår som ordförande i socialnämnden på grund av privata skäl. Ny 
ordförande blir Anna-Camilla Andersson, S.  

 

Nästa Kommunala Pensionärsråd: 
221214 kl. 10.00 

 

Sandra Eggen 
Sekreterare 


